
COMPOSITION:

Each tablet contains:
– Triprolidine Hydrochloride 2.5 mg.
– Pseudoephedrine Hydrochloride 60  mg.
MODE OF ACTION:

Triprolidine provides symptomatic relief in condition believed to depend wholly or
partly upon the triggered release of histamine. It is a potent competitive histamine
H1 receptor antagonist of the pyrrolidine class with mild central nervous system
depressant properties which may cause drowsiness.Pseudoephedrine has direct
and indirect sympathomimetic activity and is an effective upper respiratory tract
decongestant.
INDICATIONS:

Lidofrin is indicated for the symptomatic relief of upper respiratory tract disorders
which are benefited by a combination of histamine H1 receptor antagonist and
a nasal decongestant. These include allergic rhinitis, vasomotor rhinitis, the
common cold, influenza and otitis. It may be useful in the treatment of otitis media
accompanied by secretions.
CONTRAINDICATIONS:

Lidofrin is contraindicated in individuals who have previously exhibited
intolerance to it or to any of its constituents.Lidofrin is contraindicated in patients
with severe hypertension or severe coronary artery disease. Lidofrin is
contraindication in patients who are taking or have taken monoamine oxidase
inhibitors within the preceding two weeks. The concomitant use of pseudoephedrine
and this type of product may occasionally cause a rise in blood pressure.
SIDE AND ADVERSE REACTIONS:

Central nervous system depression or excitation may occur, drowsiness being
reported most frequently. Sleep disturbances and rarely hallucinations have been
reported.
Skin rashes, with or without irritation, tachycardia and dryness of the mouth,
nose, and throat, have occasionally been reported.
Urinary retention has been reported occasionally in men receiving pseudoephedrine;
prostatic enlargement could have been an important predisposing factor.
DRUG INTERACTIONS:

Concomitant use of Lidofrin with sympathomimetic agents such as decongestants,
tricyclic antidepressants, appetite suppressants and amphetamine (like
psychostimulants), or with monoamine oxidase inhibitors which interfere with the
catabolism of sympathomimetic amines may occasionally cause a rise in blood
pressure.Because of its pseudoephedrine contents, Lidofrin may partially
reverse the hypotensive action of drugs which interfere with sympathetic activity
including bretylium, bethanidine, guanethidine, debrisoquine, methyldopa and
alpha- and beta-adrenergic blocking agents.Although there are no objective data,
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Follow strictly the doctor’s prescription, the method of use and the instructions of the
pharmacist who sold the medicament.
The doctor and the pharmacist are experts in medicine, its benefits and risks.
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users of Lidofrin should avoid the concomitant use of alcohol or other centrally
acting sedatives due to the presence of Triprolidine.
PRECAUTIONS:

Lidofrin may cause drowsiness and impair performance in tests of auditory
vigilance. Patients should not drive or operate machinery until they have
determined their own response. They should also avoid alcohol and other
centrally acting sedatives during the treatment.Lidofrin should be used with
caution in patients taking antihypertensive agents, tricyclic antidepressant or
other sympathomimetic agents such as decongestants, appetite suppressants
and amphetamine (like psychostimulants). The effects of a single dose on the
blood pressure of these patients should be observed before recommending
repeated or unsupervised treatment as with other sympathomimetic agents.
Lidofrin should be used with caution in patients with prostatic enlargement or
problems in the function of urinary bladder. There have been no specific studies
of Lidofrin in patients with hepatic and/or renal dysfunction. Caution should be
exercised in the presence of severe renal or hepatic impairment and the dose
should be reduced.
PREGNANCY:

Although pseudoephedrine and triprolidine have been in widespread use for
many years without apparent ill-consequence, there are no specific data on their
use during pregnancy. Caution should therefore be exercised by balancing the
potential benefit of treatment to the mother against any possible hazards to the
developing fetus.
NURSING MOTHERS:

Pseudoephedrine and triprolidine are excreted in breast milk amount but the
effect of this on breast-fed infants is not known. It has been estimated that
approximately 0.5–0.7% of a single dose of pseudoephedrine ingested by a
mother will be excreted in the breast milk over 24 hours.
DOSAGE AND ADMINISTRATION:

Adults and children over 12 years: One tablet three times daily.
PACKAGE:

Carton box of 20 Tablets, blister packed.
STORAGE:

Store below 25°C in a dry place, protect from light.
Keep away from reach of children.

Ultra Medica Pharmaceutical Industries: Sednaya - Damascus - Syria
Tel.: +963 11 5955339 – Fax: +963 11 5975174
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:بيكرتلا
:يوتحت ةطوغسضم لك
.غلم5,2ديرولكورديه نيديلوربيرت -
.غلم06ديرولكورديه نيردفاودوسسب -
:يئاودلا ريثأاتلا
ةعومجم ىلإا يمتني وهو1H نيماتسسيهلا تلبقتسسمل داسضم لاعف يسسفانت لماع نيديلوربيرت نإا
ةدام زارفإا نعً ايئزج وأاً ايلك ةئسشانلا ةيسساسسحلا ضضارعأا ةلازإا ىلإا اهلامعتسسا يدؤوي يذلا نيديلوريبلا
.نيماتسسيهلا
ةيلانيردألا تلبقتسسملا ىلع رسشابم ريغ لكسشب رثؤويو يدولل ةدلقمً اسصاوخ كلميف نيردفاودوسسب امأا
ةيسشغألا يف  ةسصاخو يولعلا يسسفنتلا زاهجلل ةنطبملا ةيطاخملا ةجسسنألا نم ناقتحلا ليزي وهف اذهلو
.بويجلاو ةيطاخملا
:تابابطتضس’ا
بويجلا باهتلا لمسشت يتلاو يولعلا يسسفنتلا زاهجلا تابارطسضا عيمج جلع يفنيرفوديل لمعتسسي
تابارطسضلا هذه لمسشتو ،ناقتحلل ليزملاو نيماتسسيهلل داسضملا هلعف لسضفب ضشاتسسوأا تاونقو ةيفنألا
،ضشقلا ىمح ،ناقتحاب بحاسصملا رركتملا فنألا باهتلا ،يسسسسحتلا يمسسوملا فنألا باهتلا ً:اسضيأا
باهتلل يظفحتلا جلعلا يفً اديفم رسضحتسسملا نوكي دق امك .نذألا باهتلاو ماكزلا ،دربلا تلزن
.تازارفإاب بوحسصملا ىطسسولا نذألا

:بابطتضس’ا تاداضضم
نم يأل وأا هل مهلمحت مدع قبسس نيذلا دارفألا لبق نم رسضحتسسملا لامعتسسا نع عانتملا يغبني
تا˘ط˘ب˘ث˘م او˘لوا˘ن˘ت وأا نو˘لوا˘ن˘ت˘ي ن˘يذ˘لا ى˘سضر˘م˘ل˘ل ر˘˘سضح˘˘ت˘˘سسم˘˘لا لا˘˘م˘˘ع˘˘ت˘˘سسا مد˘˘ع بج˘˘ي ا˘˘م˘˘ك .ه˘˘تا˘˘نو˘˘ك˘˘م
نيردفاودوسسبلا  عم داوملا هذهل نمازتملا لامعتسسلا نأل ،طقف نيعوبسسأا لبق زاديسسكوأاونيمأاونوملا
.ينايرسشلا طغسضلا عافترا ىلإا يدؤوي  نأا نكمي
:ةيبناجلا تاريثأاتلا
ةبحاسصملا ةيبناجلا ضضارعألا نع ةليلق تاسساردلا نإاف ،نيرفوديل رسضحتسسم لامعتسسا عويسش نم مغرلاب
ةردان تلاح ليجسست مت امك ، يزكرملا يبسصعلا زاهجلل طبثملا وأا طسشنملا ريثأاتلا لمسشت دق يتلاو هل
.مونلا ءانثأا ةسسولهلاو بارطسضلا لثم
رسضحتسسملا ءاوتحل ةجيتن تاتسسوربلا مخسضتب نيباسصملا روكذلا ىسضرملا ىدل يلوب ضسابتحا جتني دق
،تاعافدنا ،ةيدلج عقب لمسشت يتلاو ةيدلجلا ضضارعألا ضضعبً انايحأا رهظت دق .نيردفاودوسسبلا ةدام ىلع
.ثودحلا ةردان اهنكلو جيهت
:ةيئاودلا تÓخادتلا
تاداسضم ،ناقتحلا تاداسضم لثم يدولل ةدلقملا داوملا عمنيرفوديلل نمازتملا لامعتسسلا نإا
ونيمأا ونوملا ،نيماتيفمألا تاهباسشم نم ةيسسفنلا تاطسشنملا ،ةيهسشلا تاطبثم ،تاقلحلا ةيثلث بائتكلا
رتوتلا عافترا ىلإا يدؤوي ،يدولل ةدلقملا ةينيمألا تابكرملا بلقتسسا يف لخدتت يتلا ، زاديسسكوأا
ريثأاتلاً ايئزج ضضفخي نأا نكمينيرفوديل نإاف ، نيردفاودوسسبلا ةدام ىلع يوحي هنوكلو .ينايرسشلا
،نيديناتيب مويليتير˘ب˘لا تا˘ب˘كر˘م كلذ ن˘م˘سضت˘يو ،ة˘يدو ة˘ي˘لا˘ع˘ف كل˘م˘ت ي˘ت˘لا ر˘ي˘قا˘ق˘ع˘ل˘ل ط˘غ˘سضل˘ل ضضفا˘خ˘لا

TPP1301473 ءاود  اذـــــه  نإا

.رطـخلل كصضرـعي تاميلـعتلل اًفÓـخ هكÓهتـصساو ،كتـحصص ىلــع رـثؤوي رصضحتـصسم ءاودـــلا
.كلـ اهفرصـص يذلـا ين’ديـصـصلا تاميلـــعتو ،اهيلــع سصوصـصنملا لامعتـصـس’ا ةــقيرطو بـيـبـطلا ةــفصصو ةــقدب عبتا
.هررـصضو هعـفنو ءاودـلاب ناريـبخلا امـه ين’ديـصصلاو بــيـبطلا نإا

.كصسـفن ءاقـلت نم ةددحـملا جÓـعلا ةدــم عـطقت’
.ةــــــيبط ةـــــفصصو نودــب ءاودــــلا فرــــصص ررــــكت ’
.لاــــفطأ’ا لواـــنـــتم نــعً ادــــيعب ءاودــــلا ظــــفحا
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-
-
-
-
-

(برـــعلاةـــلدايصصلا داـــحتاو برـــعلا ةـــحصصلا ءارزو سســـلجم تاـــميلعت)

(تاطوغسضم)نيرفوديل
تاسساردلا بايغ نم مغرلا ىلعو .ةيلانيردألا اتيبو افلأا تاطبثم ،ابود ليتم ،نيوكوزيربيد ،نيديتناوغ
نيماتسسيهلل ةداسضملا ةيودألل  ئدهملا لعفلا نم ديزينيرفوديل رسضحتسسم نأا نظي هنأا لإا ةقيقدلا
.نيديلوربيرت ةدام ىلإا ريثأاتلا اذه ىزعيو يزكرملا يبسصعلا زاهجلا تائدهم نم اهريغو ةيلوحكلا داوملاو
:تاطايتح’او تاريذحتلا
ىلع بجي .يعمسسلا زييمتلا ةءافك يف فعسضو ةخود ثودح نايحألا ضضعب يف رسضحتسسملا  ببسسي دق
ىدم ديدحت متي نأا ىلإا ةيكيناكيملا  تلآلا  ليغسشت وأا تارايسسلا ةدايق نع عانتملا ىسضرملا
نم اهريغو ةيلوحكلا تابورسشملا لوانت نع عانتملاب ىسضرملا ريذحت بجي امك .رسضحتسسملل مهتباجتسسا
ىدل رسضحتسسملا لامعتسسا دنع ضصرحلا بجي.جلعلا ةرتف ءانثأا ةيزكرملا ةيبسصعلا ةلمجلا تائدهم
تاهباسشم ،ةيهسشلا تاطبثم ،ناقتحلا تليزم لثم ،ةيدو ضصاوخ تاذ ةيودأا نولوانتي نيذلا ىسضرملا
مهيدل  مدلا طغسض ةبقارم بجت ثيح ،ىرخألا نيماتسسيهلا تاداسضم ،طغسضلا تاسضفاخ ،نيماتيفمألا
نيرفوديل لامعتسسا بجي .بيبطلا فارسشإا نود جلعلا رارمتسساب حامسسلا مدعو ةجلاعملا راركت لبق
نم للقإلا بجي امك ،ةناثملا ةفيظو يف للتخا وأا ،تاتسسوربلا ةماخسضب نيباسصملا ىسضرملا دنع رذحب

ضضيرملا ةباجتسسا ةبقارمو ،ىلكلاو دبكلا فئاظو يف ديدسش لسشفب نيباسصملا ىسضرملا دنع ءاودلا ةعرج
.ةقحللا تاعرجلل ليلدك ةاطعملا ةعرجلل
:لمحلا
يأا نودب ةليوط تاونسسلو عسساو قاطن ىلع اهلامعتسسا مت دق نيديلوربيرتو نيردفاودوسسب نأا نم مغرلاب
ةطيحلا يخوت بجي اذهلو .لمحلا ءانثأا اهلامعتسسا نع ةيعون تامولعم دجوت ل هنإاف ،ةيسضرم ضضارعأا
.نينجلا ىلع لمتحملا رطخلا عم لماحلا مألا ةجلاعم دنع ةلمتحملا ةدئافلا ةنزاومو
:عاضضرإ’ا
لفطلا ىلع رثألا ةفورعم ريغ نكلو ةليئسض تايمكب مألا بيلح عم نيديلوربيرتو نيردفاودوسسب زارفإا متي
متيسس ،مألا لبق نم اهلوانت مت نيردفاودوسسبلا نم ةدحاو ةعرج نم %7,0-5,0 نأا رuدقُ دقلو .عيسضرلا
.ةعاسس42 ىدم ىلع مألا بيلح عم اهزارفإا
:لامعتضس’ا ةقيرطو ةعرجلا
:ةنسس21 قوف لافطألاو نيغلابلا
.اًيموي تارم ثلث ةدحاو ةطوغسضم
:ةوبعلا
.رتسسلب نمسض ةطوغسضم02 يوحت ةينوترك ةبلع
:ظفحلا
.لافطألا لوانتم نعً اديعب ،ءوسضلا نع لزعمب ،م°52 نم لقأا ةرارح ةجردب ،فاج ناكم يف  ظفحي
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